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Zápis z jednání Etické komise Vysoké školy ekonomické v Praze (dále také „EK VŠE v Praze“, „EK VŠE“, 

„EK“ nebo jen „Komise“) 

Pořadové číslo: 16  Rok: 2023  Předsedkyně: Ing. Lucie Andreisová, Ph.D. 

Datum, čas a místo:  2. února 2023, 13:30 – 15:00, prezenčně na NB 244 (velká zasedací 

místnost FMV) a online (MS Teams). 

Účastníci – hosté: 

• doc. Ing. Petr Dvořák, Ph.D. – rektor VŠE v Praze. 

Účastníci – členové EK VŠE v Praze: 

• Ing. Lucie Andreisová, Ph.D. (FMV) – přítomna prezenčně; 

• PhDr. Věra Radváková, Ph.D. (FIS) – přítomna prezenčně; 

• Ing. et Ing. Lucie Sára Závodná, Ph.D. (Jindřichův Hradec) – přítomna online; 

• Mgr. Dušan Kučera, Ph.D., MBA (FPH) – přítomen prezenčně; 

• Ing. Tomáš Moric (FMV, zástupce studentů) – přítomen prezenčně; 

• prof. Ing. Václav Řepa, CSc. (FIS) – přítomen prezenčně; 

• doc. Mgr. Andrej Tóth, Ph.D. (kancléř, rektorát VŠE) – přítomen prezenčně; 

• JUDr. Jan Vondráček (NF) – přítomen prezenčně. 

Předsedkyně EK VŠE přivítala přítomné členy, poděkovala za jejich účast, a přivítala také rektora Vysoké 

škole ekonomické v Praze, doc. Ing. Petra Dvořáka, Ph.D., který na základě předchozí domluvy přijal pozvání 

na dnešní jednání. Přítomni byli všichni členové Komise. Následně předsedkyně připomněla, že jednání není 

nahráváno a že z jednání bude v přiměřené lhůtě pořízen stručný zápis, který bude zaslán k připomínkám. 

Dále představila agendu spočívající ve dvou níže uvedených (diskuzních) bodech. 

Bod 1:  Informace k personálnímu složení Komise – konkrétně opětovné jmenování některých 

členů při uplynutí jejich funkčního období a rezignace doc. Brůny (pro neslučitelnost funkcí 

v souvislosti s přijetím funkce proděkana na FFÚ). 

Diskuze:  Pan rektor stručně popsal, k jakým změnám ve složení Komise v posledním měsíci došlo, 

připomněl pravidla týkající se jmenování do funkce i délky mandátů jednotlivých členů 

Komise a potvrdil, že jedno „místo“ zůstává prozatím neobsazené. Představil v té souvislosti 

svůj záměr posílit v EK VŠE v Praze zastoupení studentů. Takový návrh všichni stávající 

členové Komise podpořili a dále diskutovali možné scénáře (význam, přínos, počet zástupců,  
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stupeň vysokoškolského studia, délka mandátu apod.).  

Závěr:  Pan rektor i předsedkyně Komise za podnětnou diskuzi poděkovali a pan rektor potvrdil, že 

jakmile bude o výše uvedeném rozhodnuto, bude členy EK dále informovat.  

Bod 2:  Diskuze nad posláním a působností Komise (členové EK VŠE v Praze se nejen na posledním 

jednání dotkli tématu, že současný Jednací řád – zde – nedává příliš prostoru k aktivní 

spolupráci mimo jednání o konkrétních podnětech; v této souvislosti tedy položili otázku, 

zda by měl být Jednací řád EK VŠE v Praze upraven a případně jakým směrem). 

Diskuze: Před otevřením diskuze představil pan rektor svůj názor k diskutované problematice a 

shrnul, že úpravám Jednacího řádu i Etického kodexu třeba právě i v oblasti působnosti EK 

(ale nejen zde) je obecně otevřen – zdůraznil, že názory i stanoviska EK považuje za 

užitečná a etiku jako takovou bere velmi vážně. V rámci navazující volné diskuze byly 

diskutovány např. i otázky týkající se obecného povědomí o EK a o její působnosti, propojení 

EK s dalšími vnitřními orgány univerzity (např. interní kontrolor, psychologická poradna aj.), 

mise a vize VŠE (zde), a dále otázky týkající se obecné praxe kolem univerzitních 

ombudsmanů, možnosti anonymních a online podání, universálních hodnot lidské 

společnosti, ale také četnosti setkávání členů Komise.  

Závěr:  Komise připraví návrh úprav Jednacího řádu a Etického kodexu VŠE, který předloží rektorovi 

Vysoké školy ekonomické v Praze k dalším úvahám a případné diskuzi. Současně se 

v návaznosti na tento krok členové Komise dále zamyslí, jak konkrétně by bylo možné zvýšit 

povědomí o práci Komise a o Komisi jako takové. Další setkání bude naplánováno přibližně 

na konec května – pokud nebude Komise svolána dříve, a to např. k jednání o podnětu, 

popř. ke společné diskuzi ve věci výše uvedených návrhů. 

Bod 3: Ostatní 

Diskuze: Dr. Kučera požádal v rámci bodu „Ostatní“ pana rektora o bližší informaci o jeho nedávném 

jednání s ministrem školství, mládeže a tělovýchovy, které se konalo v reakci na otevřený 

dopis absolventů NF VŠE v Praze (k tématu veřejného vystupování doc. Ševčíka, děkana 

Národohospodářské fakulty). Pan rektor v této souvislosti stručně shrnul své jednání 

s panem ministrem a uzavřel, že bude problematiku dále diskutovat s příslušnými orgány 

fakulty/ univerzity (a o dalším vývoji členy EK informovat).  

Další podněty k diskuzi nebyly vzneseny a setkání bylo v 15:00 ukončeno. 

Zapsala: Ing. Lucie Andreisová, Ph.D. (znění tohoto zápisu bylo schváleno členy Komise i přítomnými 

hosty). 

https://www.vse.cz/predpisy/jednaci-rad-eticke-komise-vysoke-skoly-ekonomicke-v-praze/
https://www.vse.cz/informace-o-vse/profil-skoly/mise-a-vize/

